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Protokół nr IV/2024 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2024 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto 

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – radca prawny, 
- Ryszard Nawrocki – Radny Powiatu Konińskiego,  
- Przemysław Szafran – Radny Powiatu Konińskiego,  
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Joanna Janiak-Zembrzycka – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Piotr Koziarski – inspektor UG Stare Miasto, 
- Mariusz Kolasiński – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie IV sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:07. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewelina Andrzejak – Dzień dobry Państwu. Otwieram IV sesję Rady 
Gminy Stare Miasto, która została zwołana na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym. Witam na dzisiejszej naszej sesji Wicewójta - Janusza Frysiaka. Dzień dobry. 
Zastępcę Skarbnika Monikę Gromadę, Sekretarza Luizę Kędracką, Mecenasa Marcina Janiaka. Witam 
radnego powiatowego Pana Ryszarda Nawrockiego. Witam Panie i Panów sołtysów. Witam Was,  
Wysoka Rado. Na początek przedstawię porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Na 15 radnych obecnych jest 13, co zostało potwierdzone podpi-

sem na liście obecności, a więc wszystkie uchwały mogą być podejmowane i będą one prawomocne. 
 

2. Przedstawienie porządku obrad IV sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż bez przetargu nieruchomości stanowiącej wła-
sność Gminy Stare Miasto, 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Skarbu Państwa repre-
zentowanego przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu nieru-
chomości stanowiących własność Gminy Stare Miasto, 
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• w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Żychlin, 

• w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nie-
czystości ciekłych na terenie gminy Stare Miasto, 

• w sprawie wyrażenia woli przejęcia od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
projektowanych dróg do obsługi terenu przyległego po zakończeniu realizacji inwestycji 
pn.” Rozbudowa drogi krajowej nr 25 na odcinku Konin-Kokanin” oraz wyrażenia zgody 
na zawarcie porozumienia w sprawie przejęcia zadania zarządzania tymi drogami, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, 

• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na 
lata 2024-2036. 

7. Zapoznanie z informacją o wykonanych pracach remontowych w okresie wakacyjnym przygoto-
wujących obiekty oświatowe do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2024/2025. 

8. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
9. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
10.  Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy.  

 
Porządek obrad IV sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad IV sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Pań, Panów radnych ma uwagi do protokołu? W takim 
razie przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –   13 głosów 
„przeciw”                 –    0 głosów 
„wstrzymało się”   –     0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 głosów, a więc porządek obrad został przyjęty jedno-
głośnie. 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Został on przesłany Państwu z materiałami sesyjnymi. Czy są uwagi 
do protokołu z III sesji Rady Gminy? Jeśli nie ma, przystępujemy do głosowania. 

„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0. 
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Otrzymali Państwo informację międzysesyjną z materiałami sesyj-
nymi, mogli się Państwo zapoznać. Jeżeli będą uwagi do informacji sesyjnej proszę w punkcie sprawy 
bieżące. Informacja jest również zamieszczona w biuletynie na stronie internetowej Gminy Stare Mia-
sto. 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Biurze Rady. 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
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• w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Stare Miasto, 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia do uchwały proszę inspektora  
Mariusza Kolasińskiego. 

 Pan Mariusz Kolasiński – Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo. Uchwała w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż bez przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto. Na podsta-
wie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 13 ust. 
1 art. 24 ust. 1 oraz art. 37 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomo-
ściami. Uchwala się co następuje. Wyraża się zgodę na sprzedaż w trybie bezprzetargowym nierucho-
mości położonej w obrębie Krągola, oznaczonej numerem ewidencyjnym 399/17, o powierzchni 
0,0097 ha, numerem ewidencyjnym 399/18, o powierzchni 0,0049 ha, oraz numerem ewidencyjnym 
399/19 o powierzchni 0,0010 hektara stanowiących własność Gminy Stare Miasto, dla których Sąd Re-
jonowy w Koninie prowadzi księgę wieczystą o numerze KN1N/00055735/5 celem poprawienia warun-
ków zagospodarowania nieruchomości przyległej. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 
Stare Miasto. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Szanowni Państwo, nieruchomości przezna-
czone na sprzedaż w drodze bez przetargu w niniejszej uchwale objęte są miejscowym planem zago-
spodarowania przestrzennego i tak nieruchomość oznaczona nr ewidencyjnym 399/17 oraz 399/18 
stanowi teren obiektów produkcyjnych, składów i magazynów oraz zabudowy usługowej. Natomiast 
nieruchomość oznaczona numerem 399/19 stanowi teren o przeznaczeniu podstawowym w grupie 
kategorii przeznaczenia terenu. Obiekty produkcyjne, składy i magazyny, parkingi, zieleń urządzona. 
Mając na uwadze, iż wyżej wymienione nieruchomości nie mogą być samodzielnie zagospodarowane 
na cele wskazane w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego, zasadnym jest sprzedaż 
celem poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych. Dziękuję. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu inspektorowi. Otwieram dyskusję. Brak zgłoszeń do 
dyskusji. 

Uchwała Nr IV/30/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stare Miasto. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/30/2024 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę inspektora Mariusza Kola-
sińskiego. 

 Pan Mariusz Kolasiński – Szanowni Państwo, nieruchomość położona w obrębie Żychlin, ozna-
czona nr ewid. 1173/6, o powierzchni 0,2976 ha, stanowi własność prywatną. Właściciel nieruchomości 
zwrócił się z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie wyżej wymienionej działki na rzecz Gminy Stare 
Miasto z przeznaczeniem pod drogę. Przedmiotowa działka stanowi dojazd do nieruchomości 
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zabudowanych oraz przeznaczonych pod zabudowę. Wniosek właściciela nieruchomości w części do-
tyczącej działki oznaczonej nr ewid. 1173/6 został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju 
Obszarów Wiejskich i Ochrony Środowiska. Biorąc powyższe pod uwagę przygotowano niniejszy pro-
jekt uchwały. Dziękuję. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy bardzo za uzasadnienie. Otwieram dyskusję. Brak zgło-
szeń. 

Uchwała Nr IV/31/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0.  
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/31/2024 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Skarbu Państwa repre-
zentowanego przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu nieru-
chomości stanowiących własność Gminy Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę inspektora Mariusza Kolasińskiego. 

 Pan Mariusz Kolasiński – Nieruchomość położona w obrębie Krągola oznaczona nr ewid. 363/13  
o powierzchni 0,1069 ha, 363/15 o powierzchni 0,1719 ha, 489/3 o powierzchni 0,0312 ha oraz w ob-
rębie Żdżary oznaczona nr ewid. 22/5 o powierzchni 0,0253 ha, stanowi własność gminy Stare Miasto 
na podstawie księgi wieczystej nr KN1N/00055735/5. Nieruchomość położona w obrębie Żdżary ozna-
czona nr ewid. 22/7 o powierzchni 0,0387 ha, 23/3 o powierzchni 0,0390 ha, 24/3 o powierzchni 0,0151 
ha, 24/8 o powierzchni 0,0810 ha, 25/6 o powierzchni 0,0255 ha, 26/4 o powierzchni 0,0012 ha, 27/11 
o powierzchni 0,2820 ha, 27/12 o powierzchni 0,0201 ha, 29/25 o powierzchni 0,0023 ha, 250/6  
o powierzchni 0,0691 ha, 264/1 o powierzchni 0,0149 ha stanowi własność Gminy Stare Miasto na 
podstawie księgi wieczystej o nr KN1N/00061599/4. Nieruchomość położona w obrębie Żdżary ozna-
czona nr ewid. 263/1 o powierzchni 0,0055 ha stanowi własność Gminy Stare Miasto na podstawie 
decyzji Starosty Konińskiego o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej z dnia 23 maja 2023 roku. 
Łączna powierzchnia tych nieruchomości to 0,9297 ha. Działki te znajdują się w rejonie nowo wybudo-
wanych rond na ulicy Konińskiej w Żdżarach. Jest to łącznie 16 działek, z czego 12 jest objętych miasto-
wym planem zagospodarowania przestrzennego, 4 spośród tych działek nie są objęte takim planem. 
Obecnie te działki, obecnie działki te po zakończeniu inwestycji drogowej stanowią już drogę. Projekt 
niniejszej uchwały dotyczy nieodpłatnego przekazania wyżej wymienionych działek na rzecz Skarbu 
Państwa reprezentowanego przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu  
w związku z umową z dnia 10 maja 2022 roku zawartą między gminą Stare Miasto a Skarbem Państwa 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu z przeznaczeniem pod drogę publiczną, 
drogę krajową. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Nie mamy zgłoszeń do dys-
kusji, a więc dyskusję zamykam. 
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Uchwała Nr IV/32/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Skarbu Państwa reprezentowanego przez Generalną Dyrek-
cję Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu nieruchomości stanowiących własność Gminy Stare Miasto.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/32/2024 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w m. Żychlin,  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Pana inspektora Radosława 
Kaczmarka. 

Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Niniejsza uchwała dotyczy nadania nazwy dro-
dze wewnętrznej, prywatnej położonej w miejscowości Żychlin na działce 270/36. O nadanie nazwy 
wystąpił właściciel nieruchomości proponując nazwę ulica Winna. Dziękuję. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję za przedstawienie uzasadnienia. Otwieram dyskusję.  
Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 

Uchwała Nr IV/33/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie nadania na-
zwy drodze wewnętrznej w m. Żychlin. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0.  
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/33/2024 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 
o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nie-
czystości ciekłych na terenie gminy Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią kierownik Magdalenę 

Kusiak. 

Pani Magdalena Kusiak – Proszę Państwa, ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
nakłada na Radę Gminy obowiązek określenia w drodze uchwały wymagań, jakie powinien spełnić 
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przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróż-
niania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
i transportu nieczystości ciekłych. Dotychczasowa uchwała określała jedynie wymagania dotyczące 
przedsiębiorców odbierających ścieki ze zbiorników bezodpływowych. Z uwagi na fakt, że nowelizacja 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rozróżnia ścieki, dzieląc je na nieczystości płynne 
pochodzące ze zbiorników bezodpływowych oraz osady ściekowe z osadników przydomowych oczysz-
czalni ścieków, konieczne jest dostosowanie uchwały do obowiązujących przepisów. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani kierownik. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

Uchwała Nr IV/34/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie określenia 
wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadze-
nie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 
„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. Została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/34/2024 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie wyrażenia woli przejęcia od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
projektowanych dróg do obsługi terenu przyległego po zakończeniu realizacji inwestycji 
pn.” Rozbudowa drogi krajowej nr 25 na odcinku Konin-Kokanin” oraz wyrażenia zgody 
na zawarcie porozumienia w sprawie przejęcia zadania zarządzania tymi drogami, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do tej uchwały proszę inspektora Piotra Koziar-

skiego. 

Pan Piotr Koziarski – Proszę Państwa, podjęcie. Proszę Państwa, uchwała, planowana uchwała jest 
związana z planowaną rozbudową drogi Krajowej Konin-Kalisz-Ostrów Wielkopolski, realizacja inwe-
stycji planowanej na terenach planowanych do wykupu. Generalna Dyrekcja Oddział w Poznaniu zwró-
ciła się pismem w marcu 2024 roku do Wójta o podjęcie stosownej uchwały w zakresie przejęcia grun-
tów planowanych pod obsługę terenów wzdłuż drogi, wzdłuż planowanej drogi Konin-Kalisz-Ostrów 
Wielkopolski. Przedmiotem uchwały jest wyrażenie woli przejęcia od Skarbu Państwa reprezentowa-
nego przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad gruntów zlokalizowanych wzdłuż tej drogi, 
które będą obsługiwać tereny przyległe do dróg dojazdowych, dróg do obsługi obiektów wodnych. 
Podjęcie uchwały uznaje się za celowe, gdyż powstałe drogi zapewnią obsługę komunikacyjną i będą 
mogły być wykonane w nawierzchni asfaltowej, a nie tłuczniowej. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy za przedstawienie uzasadnienia. Otwieram dyskusję. 
Brak zgłoszeń do dyskusji, a więc dyskusję zamykam. 

Uchwała Nr IV/35/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie wyrażenia 
woli przejęcia od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad projektowanych dróg do obsługi te-
renu przyległego po zakończeniu realizacji inwestycji pn.” Rozbudowa drogi krajowej nr 25 na odcinku 
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Konin-Kokanin” oraz wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia w sprawie przejęcia zadania zarządza-
nia tymi drogami. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 

„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0.  
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/35/2024 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Zastępcę Skarbnika 
Gminy, Panią Monikę Gromadę. 

Pani Monika Gromada – Szanowni Państwo, otrzymali Państwo druk projektu uchwały w sprawie 
zmian budżetowych, ponieważ poza zmianami omówionymi na komisjach budżetu wprowadzono  
dodatkowo na podstawie otrzymanych zawiadomień zwiększenie dotacji celowych oraz wpływ środ-
ków z Funduszu Pomocy. Po wprowadzonych zmianach w projekcie uchwały w sprawie zmian uchwały 
budżetowej na rok 2024 dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 357.259,14 zł do łącznej kwoty 
107.942.891,49 zł. Tym samym zwiększając wydatki o kwotę 357.259,14 zł do łącznej kwoty 
114.806.643,48 zł. W załączniku nr 1 wprowadza się zmiany dochodów w dziale 600 transport i łącz-
ność z tytułu wpływu dotacji celowej z województwa Wielkopolskiego na dofinansowanie budowy dróg 
dojazdowych do gruntu rolnych o kwotę 63.750,00 zł. W dziale 756 z tytułu wpływu opłat za koncesję 
na poszukiwanie złóż ropy i gazu o kwotę 11.924,89 zł. W dziale 758 różne rozliczenia, dokonano zwięk-
szenia z tytułu dotacji celowej z województwa Wielkopolskiego z tytułu zwrotu części wydatków  
w ramach Funduszu Sołeckiego poniesionych w 2023 roku o kwotę 166.960,16 zł oraz z tytułu wpływu 
środków z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe o kwotę 23.206,00 zł. W dziale 801, 
oświata i wychowanie, dokonano zwiększenia dochodów z tytułu wpływu odszkodowań za powstałą 
szkodę w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim i w Barczygłowie o kwotę 14.389,79 zł oraz z tytułu 
dotacji celowej na realizację programu aktywna tablica w Szkole Podstawowej w Starym Mieście  
o kwotę 35.000 zł oraz w rozdziale przedszkola wprowadzono dochody z tytułu opłat za korzystanie  
z wyżywienia w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim o 10.000,00 zł. W dziale 852 Pomoc Społeczna 
dokonano zwiększenia z tytułu dotacji celowej na wynagrodzenia za sprawowanie opieki o kwotę 
2.433,33 zł. Z tytułu dotacji celowej na wypłatę dodatku motywacyjnego dla pracowników GOPS  
o kwotę 135.358,05 zł oraz zmniejszono środki z Funduszu Solidarnościowego na realizację programu 
Asystent Osobisty Osoby z Niepełnosprawnością o kwotę 180.897,00 zł. W rozdziale 85230 pomoc  
w zakresie dożywiania dokonano zwiększenia dotacji celowej na dożywianie w kwocie 43.892,71 zł.  
W dziale 900 dokonano zwiększenie o kwotę 4 450 zł z tytułu wpływu środków na realizację programu 
Czyste Powietrze za wydane zaświadczenia i złożone wnioski w kwocie 4.450,00 zł. W dziale 921 kultura 
dokonano zwiększenia o 20.000,00 zł. z tytułu dotacji celowej z województwa Wielkopolskiego. W ra-
mach realizacji programu mamy na stroje zakup strojów dla Orkiestry Staromiejskiej i Mażoretek 
Sigma. W dziale 926 kultura fizyczna dokonano zwiększenia o kwotę 6.791,21 zł z tytułu wpływu od-
szkodowania za powstałą szkodę na sali sportowej Liścu Wielkim. W załączniku numer 2 wydatki wpro-
wadza się zmianę w dziale 010 rolnictwo i łowiectwo o kwotę 6.000,00 zł. na wydatki majątkowe zwią-
zane z budową sieci wodociągowych i budowę sieci kanalizacyjnej. W dziale 600 transport i łączność 
zwiększono wydatki bieżące na utrzymanie dróg gminnych o kwotę 35.960,16 zł oraz z tytułu wydatków 
majątkowych na budowę dróg dojazdowych do gruntu rolnych o kwotę 123.750,00 zł. W dziale 750 
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administracja publiczna dokonano zwiększenia o kwotę 45.950,00 zł, w tym na wypłatę diet radnych 
29.000,00 zł, na wypłatę diet sołtysów 13.500,00 zł oraz zwiększono wydatki w ramach środków z Fun-
duszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe. W dziale 754 dokonano zwiększenia dofinansowania 
dla Komendy Miejskiej PSP w Koninie na zakup samochodu i łodzi ratowniczej o kwotę 19.500,00 zł.  
W dziale 801 oświata i wychowanie dokonano zwiększenia wydatków na łączną kwotę 82.145,79 zł,  
w tym: wydatki w ramach odszkodowania za powstałą szkodę w Szkole Podstawowej w Liścu i Barczy-
głowie o kwotę 14.389,79 zł. Wydatki na zakup środków dydaktycznych w ramach programu Aktywna 
Tablica w Szkole Podstawowej w Starym Mieście o kwotę 43.750,00 zł. Wydatki w ramach środków  
z Funduszu Pomocy na dodatkowe zadania oświatowe o kwotę 19.756,00 zł. Wydatki na żywienie dzieci 
w przedszkolu w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim o kwotę 10.000,00 zł. 3.000,00 zł wydatki  
majątkowe na pomieszczenia kuchenne w Szkole Podstawowej w Liścu Wielkim oraz pozostałe na prze-
niesienie w planach na wniosek dyrektorów szkół. W dziale 852 pomoc społeczna dokonano zwiększe-
nia wydatków w ramach dotacji celowej na wynagrodzenia za sprawowanie opieki o kwotę 2.433,33 zł 
na wypłatę dodatków motywacyjnych dla pracowników GOPS o kwotę 135.858,05 zł. Zmniejszono na-
tomiast na realizację programu Asystent Osobisty Osoby z Niepełnosprawnością o kwotę 180.897,00 
zł. W rozdziale 85230 pomoc w zakresie dożywianie dokonano zwiększenia na świadczenia społeczne 
na dożywianie dzieci w szkołach o kwotę 43.892,71 zł. W dziale 900, gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska, dokonano ogólnie zwiększenia o kwotę 16 374,89 zł, w tym na utrzymanie zieleni w ra-
mach opłat za koncesję o kwotę 11.924,89 zł oraz w dziale 90005 na zakup materiałów w ramach rea-
lizacji programu Czyste Powietrze o kwotę 4.450,00 zł. W dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa  
narodowego dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 20 000 złotych, w tym dotacja dla biblioteki na 
zakup strojów dla orkiestry i Mażoretek Sigma. W dziale 926 dokonano zwiększenia o kwotę 6.791,21 
złotych na zakup usług związanych z otrzymaniem odszkodowania na salę sportową w Liścu Wielkim. 
Ponadto w załączniku nr 7 do uchwały dokonano zmiany w planie wydatków na przedsięwzięcia reali-
zowane w ramach Funduszu Sołeckiego w roku 2024 w Sołectwie Stare Miasto i Sołectwie Rumin.  
Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy za przedstawienie uzasadnienia. Otwieram dyskusję. 
Brak zgłoszeń do dyskusji, a więc dyskusję zamykam. Przepraszam, proszę o przedstawienie opinii. 

Pan Andrzej Szyszyński – Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień Zastępcy Skarbnika Pani Moniki Gro-
mady nie wnosi uwag do zmian proponowanych w przedstawionej uchwale. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. 

Uchwała Nr IV/36/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2024. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 

„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0.  
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/36/2024 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na 
lata 2024-2036. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Zastępcę Skarbnika, Panią 
Monikę Gromadę. 

Pani Monika Gromada – Szanowni Państwo, po wprowadzonych zmianach w uchwale budżetowej 
zmieni się również załącznik numer jeden do WPF-u z uwagi na zwiększenie dochodów i wydatków.  
I tak, projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Stare Miasto na lata 2024-2036 wprowadza w załączniku numer 1. W roku 2024 dokonano 
zwiększenia dochodów i wydatków wynikające ze zmiany uchwały budżetowej, omówionej wcześniej 
w uchwale, w projekcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej. W roku 2025 dokonano zwięk-
szenia dochodów i wydatków przewidzianych na realizację zadań bieżących ujętych w załączniku nu-
mer 2, to jest w wykazie przedsięwzięć, w tym: zaplanowano przedsięwzięcie pod nazwą Projekt Planu 
Ogólnego Gminy Stare Miasto. Planowany łączny koszt w 139.500,00 zł, w tym roku 2024 – 27.900,00 
zł, w roku 2025- 111.600,00 zł. Zaplanowano przedsięwzięcie pod nazwą Projekt Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego dla części obszarów zlokalizowanych w obrębach geodezyjnych 
Stare Miasto i Modła Królewska. Planowany łączny koszt 23.985,00 zł, w tym w roku 2024 – 14.391,00 
zł oraz w roku 2025 – 9.594,00 zł. Zaplanowano przedsięwzięcie pod nazwą budowa ścieżki pieszo ro-
werowej w ciągu drogi powiatowej Lisiec Mały, Lisiec Wielki wraz z dokumentacją w kwocie 70.000,00 
złotych. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy bardzo za przedstawienie uzasadnienia. Otwieram  
dyskusję. Nie mamy zgłoszeń do dyskusji. Dyskusję zamykam. 

Uchwała Nr IV/37/2024 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 29 sierpnia 2024 roku zmieniająca uchwałę  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2024-2036. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
 

„za”                           –    13 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 13 radnych, „przeciw 0”, „wstrzymujących się” 0.  
 
„Za” przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Ciszak Dominika, Janke Marcin, Lewan-
dowski Waldemar, Rosiński Marcin, Rosiński Przemysław, Sawicki Mirosław, Soszyński Robert, Stani-
sławski Albert, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Zając Andrzej, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała Nr IV/37/2024 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zamykamy blok uchwał, przechodzimy do punktu siódmego. 

 
Punkt 7 porządku obrad – Zapoznanie z informacją o wykonanych pracach remontowych w okresie 
wakacyjnym przygotowujących obiekty oświatowe do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2024-2025. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie informacji proszę Panią kierownik Joannę Janiak-
Zembrzycką. 

 
Pani Joanna Janiak-Zembrzycka – Dzień dobry Państwu. Może poprawimy tak. Dzień dobry Pań-

stwu jeszcze raz. Na wspólnym posiedzeniu komisji przedstawiłam Państwu zakres zrealizowanych za-
równo zadań inwestycyjnych w placówkach oświatowych, jak i remontów bieżących. Zaplanowane 
prace remontowe na dzień dzisiejszy zostały wykonane w około 95%. Reszta, mam nadzieję, w najbliż-
szych dniach. Mimo to wszystkie szkoły oraz przedszkole samorządowe są przygotowane i czekają  
na przyjęcie dzieci w dniu 2 września. Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy bardzo za przedstawienie informacji. Czy ktoś z Pań-
stwa radnych chciałby zabrać w tym punkcie głos? Dziękujemy bardzo. 

 
Pani Joanna Janiak-Zembrzycka – Dziękuję. 
 

Informacja o wykonanych pracach remontowych w okresie wakacyjnym przygotowujących obiekty 
oświatowe do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2024-2025 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
 

Punkt 8 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie protokołu proszę Przewodniczącego Tymona 
Ziołę. 
 

Pan Tymon Zioła – Protokół z posiedzenia Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Praworządności 
oraz Bezpieczeństwa. Komisja w sierpniu tego roku odwiedziła wszystkie placówki oświatowe na tere-
nie Gminy Stare Miasto. Wizyty miały na celu wspólnie z dyrektorami szkół zapoznać się z obecnymi 
sytuacjami placówek, ocenie ich przygotowania do nowego roku szkolnego oraz ocenie wykonywanych 
prac remontowych w okresie wakacyjnym. Podsumowując, stwierdzamy następujące wnioski.  
W wyniku odwiedzin komisja stwierdza, że placówki znajdujące się na naszym terenie są wyposażone 
w pomoce dydaktyczne, sprzęt multimedialny czy sportowy na wysokim poziomie, co świadczy o dużej 
dbałości i troskę o edukację w naszej gminie. W każdej szkole jest zapewniona pomoc psychologiczna, 
pedagogiczna w postaci pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów oraz jest do tego wydzie-
lone odpowiednio wyposażone miejsce w każdej placówce. Zaplanowane prace remontowe w szkołach 
na dzień 27 sierpnia zostały wykonane w około 90 procentach. Reszta prac będzie zakończona na po-
czątku września, co mogliśmy przed chwilą usłyszeć. Przez dwa dni podobno podskoczyliśmy do 95 
procent, jak Pani kierownik mówi. Łączna kwota wakacyjnych prac remontowych to około 250 000 
złotych we wszystkich placówkach. Komisja proponuje wziąć pod uwagę wykonanie termomoderniza-
cji budynków szkół nieocieplonych, a jako priorytet przyjąć budynek Szkoły Podstawowej w Starym 
Mieście, budynek A, wraz z poprawkami elewacji i dachu na sali sportowej. Z tego, co ustaliliśmy  
w trakcie, został złożony wniosek z ramienia Urzędu Gminy o środki zewnętrzne, o dofinansowanie na 
tę modernizację. Miejmy nadzieję, że się uda. W okresie wakacji zorganizowane były również tradycyj-
nie półkolonie. Cieszyły się oczywiście dużym zainteresowaniem i z tego, co tu Pani kierownik dzisiaj 
mówiła, to chyba rekordowa liczba dzieci w nich wzięła udział. Podczas naszych wizyt dyrektorzy wnio-
skowali m.in. o dostosowanie boiska przy budynku oddziałów przedszkolnych w Ruminie na potrzeby 
przedszkolaków oraz zweryfikowanie stref bezpieczeństwa na placu zabaw. Regenerację nawierzchni 
wraz z odwodnieniem boiska Szkoły Podstawowej w Żychlinie. Budowę sali sportowej w Szkole Pod-
stawowej w Żychlinie. Renowację drewnianej części elewacji na dwóch budynkach. Tradycyjnie chodzi 
o przedszkole samorządowe oraz o niewielką część elewacji drewnianej, ale również na budynku z od-
działami przedszkolnymi w Liścu Wielkim. Wymianę rynien na budynku B w Szkole Podstawowej  
w Starym Mieście. To jest ten nowszy budynek. Kontynuacja wymiany stolarki okiennej w Szkole Pod-
stawowej w Barczygłowie. Ten temat się już jakiś czas ciągnie. Zostało nam 10 okien. Wykonanie chod-
nika łączącego teren z Szkoły Podstawowej z halą sportową w Liścu Wielkim. Doświetlenie płyty głów-
nej hali sportowej w Liścu Wielkim. I ten temat też od pewnego czasu jest omawiany. Ja może dopo-
wiem, że osoby zarządzające halą w Liścu twierdzą, że to światło jakby z biegiem czasu przez te kilka 
lat tutaj, prawda, straciło. No i na poczet zawodów jest doświetlane w sposób tutaj przez zawodników 
lampami, więc tym bardziej prosiłoby się jednak, żebyśmy tą halę sportową, tą płytę główną doświetlili 
tak jak, czego wymagały zawody, organizacja zawodów Wygrodzenie terenu boiska asfaltowego wraz 
z montażem piłkochwytów przy szkole podstawowej w Liścu Wielkim bądź przeznaczenie tego terenu 
pod parking. O tym bardzo często mówimy, bo przypomnę, że boisko asfaltowe, które nie jest częścią 
szkoły, a terenem wiejskim, jest pozostawione bez żadnego wygrodzenia między drogą powiatową  
i drogą wewnętrzną przy ośrodku zdrowia. Więc prosiłoby się jednak, żeby to boisko albo zabezpieczyć, 
albo, tak jak podpowiada Pani dyrektor, przeznaczyć na potrzeby parkingu dla szkoły. Wykonanie 
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dodatkowych schodów ewakuacyjnych w Szkole Podstawowej w Żdżarach. Wykonanie nakładki tarta-
nowej na boisku asfaltowym również w Żdżarach. Pani dyrektor w Modle Królewskiej prosi o zwiększe-
nie w ilości pół etatu na pracownika obsługi oraz zakup sprzętu do utrzymania zieleni w postaci kosiarek 
kos spalinowych dla szkoły podstawowej również w Modle Królewskiej i w Liścu Wielkim. Komisja spo-
tkała się również z kierownikiem referatu oświaty, omawiając m.in. wyniki rekrutacji w poszczególnych 
szkołach podstawowych. Podsumowując, stwierdzamy następujące wnioski. Zdecydowana większość 
oddziałów została utworzona zgodnie z planowanym arkuszem organizacyjnym szkół. Niestety po raz 
kolejny nie udało się otworzyć oddziału pierwszej klasy w Szkole Podstawowej w Barczygłowie. Wynika 
to przede wszystkim jednak z sytuacji demograficznej, w tym obwodzie szkolnej. Przypomnę, Więk-
szość oddziałów w tej szkole już nie ma. W dwóch placówkach, pomimo ograniczonych warunkach 
lokalowych, udało się wydzielić miejsce dla dodatkowych oddziałów przedszkolnych, za co komisja wy-
raża słowa uznania, ponieważ temat ten w okresie przedwakacyjnym wzbudzał wiele dyskusji, zwłasz-
cza rodziców i wątpliwości. Pomimo wszystko udało się, że tak powiem, zamknąć oddziały przedszkolne 
w placówkach gminnych. Ostatecznie komisja stwierdza, że wszystkie szkoły oraz przedszkole samo-
rządowe są przygotowane w sposób poprawny na rozpoczęcie nowego roku szkolnego 2024-2025 oraz 
uważa, że placówki pracują na bardzo dobrym poziomie. Dziękuję. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo za przedstawienie protokołu. 
  

Punkt 9 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy – I w tym punkcie o głos prosił radny powiatowy Pan Ryszard 
Nawrocki. Udzielam teraz Panu głosu. 
 
 Pan Ryszard Nawrocki – Szanowni Państwo radni, koleżanki i koledzy sołtysi, poinformuję o kilku 
kwestiach, których również był zaangażowany powiat w ostatnim czasie. Pierwsza rzecz, to chciałbym 
Państwu przybliżyć bardzo ważną rzecz, a mianowicie związaną z finansami samorządowymi. Otóż 15 
lipca ukazał się nowy projekt, ustawy o dochodach JST. Ten projekt jest skonstruowany na zupełnie 
innych zasadach. Ja nie będę mówił o szczegółach, tylko tyle, żebyście się Państwo orientowali.  
Po pierwsze, że dochody nie będą związane z udziałem w podatkach, tak mieliśmy do tej pory  
w podatku PIT i CIT, natomiast będą powiązane z dochodami samorządowymi. I według pierwszej 
wersji kwota ta została wyliczona na 233 miliardy złotych, to jest 16 miliardów złotych więcej  
w stosunku do dotychczasowego stanu. Myśmy jako członkowie Zespołu Finansów Publicznych,  
a jestem jego członkiem jako wiceprzewodniczący Stowarzyszenia Gminy i Powiatów w Poznaniu, 
odrzucili w sposób zdecydowany. Ta wersja, te wyliczenia w żaden sposób nie mogły być przyjęte przez 
samorządy z uwagi na to, że nie pokrywają przede wszystkich najpilniejszych wydatków, które są  
w gminach. Po drugim posiedzeniu, które odbyło się 13 września u Ministra Finansów, jednoznacznie 
postawiliśmy sprawę na ostrzu, powiem nieładnie, noża, że ta kwota powinna być zwiększona. I ona 
została ostatecznie zwiększona 21 sierpnia, nie o 16 miliardów, a o kwotę 21-23 miliardy złotych. I to 
zaakceptowaliśmy, przyjęliśmy wspólnie na Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu. I to możecie Państwo 
wiedzieć, że te które są na dzień dzisiejszy przygotowane, one nie do końca, ale w 90% już 
satysfakcjonują samorządy, ponieważ wszystkie korporacje, myśmy to zaopiniowali pozytywnie. Jak to 
wygląda w przypadku gmin i powiatów? Otóż myślę, że Pani Skarbnik i tutaj koledzy Wójtowie wiedzą, 
jeśli nie, to się na pewno wgłębią w te symulacje i wyliczenia. W przypadku Starego Miasta to jest kwota 
ponad 4 300 000 wyższa jak w poprzednich udziałach. Natomiast my w przypadku powiatu to mamy 
13 milionów złotych, natomiast w przypadku do pierwszych wyliczeń w przypadku Starego Miasta to 
jest ponad półtora miliona złotych więcej. To tylko tyle, żebyście się Państwo orientowali, że będziemy 
pracować od 1 stycznia, jeśli Sejm to zaakceptuje, na nowej ustawie o dochodach JST, która gruntownie 
zmienia sposób podejścia i sposób wyliczania, jeśli chodzi o wydatki. Również powiem, to jest świeża 
informacja i myślę, że tutaj Państwo powinniście o tym wiedzieć, że udało nam się wynegocjować 21 
sierpnia z Ministrem Finansów dodatkową tak zwaną kroplówkę. Finansowcy to wiedzą co to jest, czyli 
dodatkowa kwota, która zasili budżety gmin jeszcze w tym roku. To jest o tyle ważne, że my musimy 
pamiętać, że wydatki bieżące nie mogą przekroczyć dochodów bieżących. I to w sytuacji artykułu 
bodajże chyba 242 ma istotny wpływ na uchwalanie budżetów noworocznych. I to jest ta również  
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w miarę dobra informacja. Jak wygląda w poszczególnych gminach, to jeszcze tych symulacji nie mamy, 
ale wiemy, że ten dodatkowy zaszczyt dla gmin będzie. Druga kwestia to są zadania inwestycyjne, które 
my realizujemy w Powiecie. Otóż zakończyliśmy budowę ulicy Staromiejskiej w Żychlinie, ponad 530 
000 złotych i to zadanie już jest praktycznie zakończone. Było dodatkowych wiele prac, bo trzeba było 
dodatkowe krawężniki po obu stronach wymieniać i tak dalej, ale to jest zadanie wykończone, 
ponieważ mieszkańcy tutaj gminy i Żychlina od wielu lat o to wnioskowali. Jest podpisana umowa na 
kwotę ponad 3 300 000 z wykonawcą już na realizację Barczygłowa. Firma Trans Spili. Gdybyście 
Państwo byli zainteresowani, to proszę z tą firmą się kontaktować. To zadanie z Polskiego Ładu będzie 
dofinansowane i już jest umowa. Tutaj myślę kolega Mirek może tą informację przyjąć jako wiarygodną 
do realizacji. Natomiast z innych zadań tego roku w powiecie nie ma takich inwestycji. Czekamy na 
ogłoszenie naboru, na dokończenie odcinka Lisiec w kierunku Tuliszkowa, to jest kilometr. To zadanie 
jest w pełni przygotowane i będziemy, jak tylko będzie ogłoszony nabór, po drobnych korektach  
w dokumentacji, bo tam są wnioski, aby dodatkowe wjazdy jeszcze wykonać do mieszkańców, 
będziemy ogłaszać, żeby to zadanie było wykonane. Ja na bieżąco będę tutaj informował Państwa, jeśli 
ten postęp będzie się, że tak powiem, tutaj dokonywał. To są te kwestie inwestycyjne. Na ostatniej 
sesji Rady Powiatu, kto czytał wczorajszy przegląd, to na pewno wie, zgłosiłem bardzo wrażliwy temat 
związany z brakiem dostępu mieszkańców powiatu konińskiego do tak zwanej doraźnej pomocy 
stomatologicznej w weekendy i w dni świąteczne. Nie wiem, czy Państwo wiecie, że w Koninie, w Kole, 
Słupcy i Turku nie ma pomocy doraźnej, której mogliby skorzystać mieszkańcy w dni świąteczne  
i weekend. Owszem, można skorzystać, ale na zasadzie gabinetu prywatnego, ale tam to już nie 
wszystkich na to, na to stać. Rozpoznałem dokładnie, się okazuje, że Kalisz ma taką pomoc doraźną, 
natomiast odsyła się na u nas z pacjentów czy do, do Poznania. Proszę przeczytać, nawet  
w wczorajszym przeglądzie zdążyłem się z tym zapoznać i też dotyczy między innymi też mieszkańców 
Starego Miasta. To jest jedna rzecz. I ustaliliśmy również z Panią Starostą spotkanie z władzami gminy, 
aby rozmawiać o najważniejszych zadaniach roku przyszłego i lat kolejnych. To spotkanie się odbędzie 
tutaj w urzędzie. Ja już z kolegą Wójtem pewne rzeczy omówiliśmy. To, co jest najistotniejsze w gminie 
do wykonania i takie spotkanie się odbędzie. I taka rzecz jeszcze informacyjna. 13 września o godzinie 
18.00 o ile dobrze pamiętam, tak, o 18.00, jako Powiat jesteśmy organizatorami bardzo ładnej gali 
chopinowskiej w Oskardzie. Zapraszamy tutaj Państwa, kto chciałby w tym uczestniczyć, łącznie  
z Poznańską Orkiestrą Symfoniczną. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. O głos prosi radny Waldemar Lewandowski. 

Udzielam głosu. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, chciałem skorzystać  

z obecności Pana radnego powiatowego, żeby zadać kilka pytań, bo końcówkę poprzedniej kadencji,  
w zasadzie pół roku, to nasze dyskusje zdominowały temat kosztów związanych z wywozem nieczysto-
ści, gdzie tutaj spółka Zakład Usług Wodnych zafundowała nam bardzo znaczącą podwyżkę. Mieszkańcy 
płacą trochę mniej z uwagi na to, że podjęliśmy jako Rada decyzję o dofinansowaniu. Mam pierwsze 
pytanie, będą dalsze. Czy Pan radny nadal jest członkiem zarządu Międzygminnego Związku Wodocią-
gów i Kanalizacji? Bo jeżeli nie, to nie będę miał pytań. Czy Pan radny jest nadal członkiem Zarządu? 

 
Pan Ryszard Nawrocki – Jestem członkiem Zarządu, natomiast jeśli są jakiekolwiek pytania odno-

ście kompetencji, to proszę pytać, bo stawek za wodę nie ustala Zarząd. Ustalają Wody Polskie na 
wniosek Zakładu Usług Wodnych jako spółki po akceptacji również Rady Nadzorczych. 

 
Pan Waldemar Lewandowski – Ja nie pytam wprost, nie chciałem zapytać. 
 
Pan Ryszard Nawrocki – Pan pytał o cenę wody. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Nie, nie, ja nie chciałem zapytać się o to. Mówię w kontekście cen 

wody była dyskusja, pytania zadam dlatego, że miałem pytania dla Zarządu Międzygminnego Związku, 
ponieważ analizowaliśmy podczas naszych spotkań statut Międzygminnego Związku i zwróciliśmy 
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między innymi uwagę na to, że Członkowie niektóre gminy nie realizują postanowień statutu, ponieważ 
w części bardzo małej oddały swoje, że tak powiem, instalacje do Zarządu ZUW, co podnosi nasze 
stawki. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, Zarząd jako organ właścicielski wobec spółki. Chciałem 
się zapytać, w jaki sposób stanowi kwestie właścicielskie. Przeglądałem i tutaj analizowaliśmy wspólnie 
wniosek, który do zakładu, do Wód Polskich skierował ZUW. No i w tym związku parę razy minięto się 
z prawdą, ponieważ ZUW, a właścicielem ZUW jest Międzygminny Związek i tutaj organem właściciel-
skim jest zarząd, zapomniał na przykład napisać, że w gminie Stare Miasto gmina zrealizowała instalacje 
fotowoltaiczne na stacjach uzdatniania wody i na obiektach oczyszczalni. Za to pochwalił się, jakie ma 
koszty związane z inwestycjami, które były zatwierdzone w planie, których nie zrealizował. Czyli z jed-
nej strony wykazuje koszty, z drugiej strony zapomina realizować naszych inwestycji. A właścicielem 
jest tutaj Międzygminny Związek i pytanie moje jest konkretne. Czy Zarząd Międzygminnego Związku 
zamierza przeanalizować dokumenty, jakie do Wód Polskich skierował ZUW pod kątem ich prawidło-
wości? Bo chyba właściciel też ma jakieś obowiązki. To pierwsza sprawa. Druga, co do samego ZUW-u 
i sposobu funkcjonowania, też można znaleźć szereg wątpliwości, ponieważ, tak jak powiedziałem  
tutaj, czy wchodzimy na stronę ZUW-u, nie wiemy do końca, czy te informacje w BIP-e są aktualne, czy 
nie. Ja zapytałem nie bez kozery, Pana udział w Zarządzie, ponieważ w Zarządzie są, przynajmniej z tego 
co wynika na stronie, trzy osoby niebędące burmistrzami, wójtami aktualnie, a zgodnie ze statutem 
mogą być tylko dwie osoby w sześcioosobowym składzie, więc pytam się na ile zakład, na ile Międzyg-
minny Związek sam przestrzega statutu wewnętrznego. Nie można zwalić wszystkiego na ZUW, bo wła-
ściciel decyduje o tym, jak funkcjonuje podległa spółka. Jeżeli prezes w pismach kierowanych do Wód 
Polskich, co ma wpływ na cenę wody, mija się delikatnie mówiąc z prawdą, no to chyba wypadałoby, 
żeby również organ statutowy, stanowiący funkcje właścicielskie, pochylił się nad tym. Bo tak na-
prawdę ceny ścieku zostały tak uśrednione, że my jako mieszkańcy jesteśmy niestety pokrzywdzeni. 
Inne gminy, te elementy, które im odpowiadają, realizują na przykład wodę, sami sobie naliczają,  
a kanalizacje niekoniecznie, albo odwrotnie. A koszty ponosimy my. Patrzyliśmy na temat, my analizo-
waliśmy na podstawie informacji stan zatrudnienia i wiele innych rzeczy, a to jest rola, którą organ 
właścicielski powinien realizować. Ale jeżeli widzimy, że są, że są sytuacje tego typu, że wszystko zwala 
się na prezesa, no to my pytamy to po co jest właściciel? Powiem dalej. Przeanalizowaliśmy koszty 
Międzygminnego Związku i tak naprawdę zastanawiamy się po co w takiej formule nam Międzygminny 
Związek. Bo nie ma tam pełnej, pełnej przejrzystości, natomiast członkowie Zarządu pobierają diety,  
a zgodnie z orzecznictwem Międzygminny Związek Zarząd nie ma takiego obowiązku. A z drugiej strony 
słyszymy, że mamy dorzucać znowu po złotówce od mieszkańca z budżetu na funkcjonowanie Mię-
dzygminnego Związku, gdzie nawet dokumenty na stronie są nieaktualne. Stąd moje, Panie radny, za-
rzuty pod tytułem chcielibyśmy się spotkać na komisjach i sobie te wątpliwości wyjaśnić, bo to wpływa 
na cenę dla wody i kanalizacji w całym, naszych mieszkańców. Analizowaliśmy te rzeczy, które ma  
w kosztach, zaliczył sobie ZUW i ZUW bardzo precyzyjnie amortyzuje w kosztach również te składniki 
majątkowe, do których nie dołożył palca, które wybudowała gmina. I to wynika z wyliczeń, które nam 
przedstawiono. Naprawdę mamy szereg wątpliwości co do tego, bo ceny, które nam aktualnie mimo 
inwestycji proponuje tutaj ZUW, są delikatnie mówiąc trochę oderwane, bo są wyższe niż warszawskie, 
wyższe niż poznańskie, podczas gdy ZUW zrealizował na terenie naszej gminy tak naprawdę jedną dużą 
inwestycję. Dziękuję. 

 
Pan Ryszard Nawrocki – Pani Przewodnicząca, ja nie będę polemizował z Panem radnym, ponie-

waż wiem, że i tak nie przekonam, i jeśli Pan radny ma jakiekolwiek, a w tej wypowiedzi padło wiele 
nieprawdziwych danych. Panie radny, mówię o to oficjalnie publicznie, tu na sesji, tak, bardzo chętnie 
myślę, że tutaj Zarząd Spółki czy Przewodniczący Zarządu spotka się z Panem i wszystkie pytania, szcze-
góły Panu wyjaśni, a jest szereg nieprawdziwych danych, o których Pan mówi. To jest pierwsza rzecz. 
Druga, to żaden członek Zarządu nie pobiera od wielu lat żadnej diety. To chce Panu również powie-
dzieć. 

Pan Waldemar Lewandowski – Bardzo przepraszam. Ja to sprawdzałem.  

Pan Ryszard Nawrocki – No nie będziemy polemizować.  
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Pan Waldemar Lewandowski – W oświadczeniach majątkowych Członków Zarządu, które mają 

obowiązek składać.  

Pan Ryszard Nawrocki – To proszę przyjechać do Zakładu Usług Wodnych, sprawdzić imiennie,  
są listy, który Członek Zarządu związku pobiera jakąkolwiek dietę od wielu, wielu lat. Także to też już 
widać, że Pan radny nie jest zorientowany ani w statucie, ani w dokumentach źródłowych, które funk-
cjonują. Panie radny, w zarządzie są wójtowie, którzy mają obowiązek składać obowiązki. Pan nie ma 
racji, że na cenę wody również miała wpływ wartość inwestycji, która była realizowana przez Zakład 
Usług Wodnych. Ze środków Zakładu Usług Wodnych, nie gminy, bo gmina w tym czasie, zresztą nie 
tylko Stare Miasto, ale wiele innych gmin nie było stać, aby samemu podjąć taką wielką inwestycję. 
Stąd też i amortyzacja, to wynika z przepisów, musi być naliczana od nowych urządzeń. No takie są 
przepisy, także ja nie chcę polemizować. Pani Przewodnicząca, jeśli Pan radny ma wątpliwości, chętnie 
ktoś, czy Przewodniczący Zarządu, czy Prezes się spotka i na wszystkie wątpliwości dokładnie wyjaśni, 
żeby to nie siać w nieskończoność, bo wiem, że Pan radny co chwilę do tego wraca, a my pokażemy, że 
Pan radny naprawdę wiele wiedzy na ten temat również nie posiada. Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dobrze, w takim razie prosilibyśmy. 
 
Pan Waldemar Lewandowski – Tylko ad vocem powiem tak. Członkowie Zarządu Międzygminnego 

Związku są osobami, które mają obowiązek składać, tak jak my radni, oświadczenia majątkowe i tą 
informację nie czerpałem z księżyca, tylko sprawdziłem oświadczenia majątkowe niektórych członków 
Międzygminnego Związku. To pierwsze. Drugie, jeżeli chodzi o amortyzację, to ja nie powiedziałem, że 
z inwestycji, które zrobił ZUW, że ZUW nie ma prawa amortyzować. Ja tylko powiedziałem, że w kosz-
tach amortyzacja ta, którą podnosi, koszty amortyzacji, które wykazuje, jest dużo większa, ponieważ 
amortyzuje również te urządzenia, które my ze środków gminnych wcześniej wy zapłaciliśmy. Dalej, 
wystarczy przeczytać pismo do W ód Polskich, które wysłano i proszę zobaczyć, czy tam jest wskazane, 
że obniżono koszt energii elektrycznej z uwagi na fotowoltaikę, którą założono na terenie trzech obiek-
tów na terenie Starego Miasta. I to nie są dane wyssane z palca, ponieważ to są wyliczenia. Robiliśmy 
prezentację i odnosiliśmy się do danych, które przedstawił Zakład Usług Wodnych. Na dzień dzisiejszy 
mamy wiedzę wreszcie, ile ścieków odprowadzają nasi mieszkańcy, ponieważ Zakład Usług Wodnych 
przedstawia szczegółowe rozliczenia od początku tego roku. Dzięki temu wiemy po raz ile jest ścieków 
i na jaką ilość można rozliczać. Wcześniej tego nie było. I na podstawie tego szacujemy, że ceny zostały 
zawyżone, ponieważ Zakład Usług Wodnych wskazał kwotę, która jest niezbędna do tego, żeby zapew-
nić funkcjonowanie sieci kanalizacyjnej na naszym terenie i oczyszczanie ścieków i wiemy, jakie ma 
przychody. Ja bardzo łatwo zarzucać komuś kłamstwo, natomiast ja w swoich wyliczeniach oparłem się 
na podstawie danych, które przesłał nam ZUW i te, które posiadaliśmy w gminie. Natomiast nie będę 
mówił tu po nazwiskach, ale jeżeli Pan zarzucił mi, że to nieprawda, to proszę zobaczyć oświadczenia 
majątkowe niektórych członków. Sprawdzałem je w ubiegłym roku za, to był 2024, więc sprawdzałem 
do tyłu za 2023 i 2022. I proszę tutaj nie mówić, że kłamie, ponieważ nie zaglądałem za oświadczenia 
za 2024 rok, jak jest obecnie. Ale na ten moment, kiedy sprawdzałem, tak było. Chyba, że ktoś skłamał 
w oświadczeniach, w co nie sądzę. Ja naprawdę bardzo precyzyjnie sprawdzam i ważę słowa, ponieważ 
zdaję sobie sprawę, jaka jest waga tego, co mówię. Nie chcę być złośliwy, ale niech każdy spojrzy  
w swoje oświadczenie i później, że tak powiem, mówi, co napisał. Bo ja spojrzałem. I my podnosiliśmy 
to nieraz na sesji, że funkcjonowanie Międzygminnego Związku w takiej formule jest dla mieszkańców 
naszej gminy niekorzystne. Natomiast my nie tylko chcielibyśmy się spotkać jako radni z Panem Grala-
kiem, który przewodniczy Spółce Wodnej, ale nasze uwagi kierujemy przede wszystkim do właściciela. 
Bo prezes spółki ma nad sobą właściciela, a właścicielskie funkcje spełnia Zarząd. Tak jest w statucie. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Kończąc tą dyskusję, my jako radni z niecierpliwością cze-
kamy na spotkanie z przedstawicielem Zarządu i mamy nadzieję, że kiedyś do niego dojdzie w celu 
wyjaśnienia tych wszystkich tematów. O głos prosi radna Dominika Ciszak. Udzielam głosu.  
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Pani Dominika Ciszak – Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo. Ja mam takie pytanie do Pana 
właśnie radnego powiatowego. Kwestia mianowicie drogi powiatowej Konin w kierunku Rzgowa. Z racji 
takiej, że w ubiegłym roku byli Państwo geodeci, którzy wymierzali drogi, wymierzali, to znaczy wymie-
rzali drogi, planowali ścieżkę rowerową i czy coś w tej kwestii zostało poruszone, ponieważ my jako 
mieszkańcy Rumina, mieszkańcy Posoki z niecierpliwością oczekujemy, że może coś w tym kierunku się 
ruszy, czy coś się zacznie działać. Dlatego bym prosiła, czy są jakieś pozyskane pieniądze chociażby na 
projekt powiedzmy tej drogi, czy mamy jakąś szansę, że coś będzie się działo. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Czy Pan radny odpowie teraz? 
 
Pan Ryszard Nawrocki – Ta inwestycja była zgłoszona już do realizacji dwa lata wstecz, dlatego też 

zgadzam się, że były tam również prace, ponieważ idzie, biegnie również chodnik od tamtej strony.  
To jest inwestycja, która wstępnie została wyliczona na 45 milionów złotych. I dzisiaj, jeśli nie będzie 
dodatkowego finansowania z zewnątrz na tego zadania, nie ma szans, aby powiat sam to zadanie rea-
lizował. Prace przygotowawcze trwają. Jeśli tylko byłby nabór z dużym dofinansowaniem, to powiat tą 
drogę uwzględni. Natomiast dopóki nie ma, nie ma szans, żeby wziął ten ciężar na własne barki. To jest 
zadanie 45 milionów złotych. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. O głos prosił Wicewójt Janusz Frysiak. Udzielam głosu. 
 
Pan Janusz Frysiak – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo radni, Szanowni Państwo 

sołtysi, Ja w trzech kwestiach. W pierwszej to odnosząc się do tej dyskusji to ja bardzo się cieszę, że 
jest taka deklaracja tutaj ze strony Pana radnego, ponieważ my też jak jesteśmy na zebraniach tutaj  
z Panem Wójtem to też zgłaszamy uwagi. To, co Państwo nam przekazujecie prosimy o wyjaśnienia 
tak, żeby ta sytuacja była czysta i transparentna. Chyba nie do końca ona faktycznie jest, chociaż tutaj 
pewnie prawda gdzieś leży po środku pomiędzy dyskusji, pomiędzy Panami, dlatego że ja byłem, mia-
łem przyjemność uczestniczyć w posiedzeniu, na którym były wybierane nowe, nowe władze na nową 
kadencję już po wyborach samorządowych. No i na tej podstawie mogę stwierdzić, że jeśli dobrze pa-
miętam, to faktycznie statut mówi o tym, że 1 trzecia członków może, może być spoza urzędujących 
wójtów, burmistrzów czy też innych wyznaczonych osób. Natomiast tak jak teraz wchodzę na stronę, 
to faktycznie widzę nazwisko jednego pana burmistrza, który burmistrzem już nie jest, natomiast wiem, 
że on już nie jest członkiem, został, został zmieniony poprzez, przez swojego następcę, więc na pewno 
te informacje wymagają aktualizacji. Ale to tak, no to tak tytułem ad vocem, natomiast to nie jest  
zgodne z prawdą i to ja w tym miejscu mogę potwierdzić, zdemontować, ale dziękuję, cieszę się, że jest 
taka wola, myślę, że na pewno warto żeby do takiego spotkania doszło i żeby te wszystkie sprawy,  
o których tu rozmawialiśmy, żeby były wyjaśnione. To jest pierwszy temat. Druga sprawa dotyczy wy-
borów sołtysów. Tak jak pewnie państwo i większość naszych mieszkańców wie, od poniedziałku,  
od minionego poniedziałku, od 26 sierpnia rozpoczęliśmy cykl zebrań wiejskich, cykl zebrań na których 
wybieramy sołtysów na nowe pięcioletnie kadencje. Jesteśmy po dwóch takich zebraniach. Pozostało 
nam jeszcze takich zebrań 16. Jeśli dobrze pamiętam, to kończą się one 20 września. W tym tygodniu 
jeszcze dzisiaj odbędzie się jedno zebranie w Krągoli Pierwszej. Mamy jednego sołtysa, który pozostał 
na swoim stanowisku, jednego nowego sołtysa, którego dzisiaj witam serdecznie i gratuluję jeszcze raz 
wyboru. Nowym sołtysem miejscowości Krągola został Pan Tomasz Gradecki, obecny tutaj z nami. Tak 
jak mówiłem, dzisiaj o 18.00 kolejne zebranie w Krągoli Pierwszej, a od przyszłego tygodnia, od ponie-
działku do piątku codziennie w innej miejscowości o godzinie 18.00. Zapraszam bardzo serdecznie 
wszystkich mieszkańców, Państwa radnych, sołtysów. Spotykamy się tam, podsumowujemy to, co się 
działo w ostatnich latach. zgłaszają się kandydaci, którzy są wybierani na kolejną kadencję, więc jest to 
dosyć ważne i zapraszam do takiego czynnego uczestnictwa w tym naszym życiu społecznym. I trzecia 
sprawa, o której chciałem powiedzieć, trochę już bardziej przyjemna i może przyziemna. W najbliższą 
sobotę odbędą się nasze dożynki gminno-parafialne. W tym roku gospodarzem jest miejscowość  
Rumin. Także w imieniu gospodarzy, w imieniu Pana Wójta, wszystkich organizatorów, chciałbym bar-
dzo serdecznie zaprosić wszystkich mieszkańców, wszystkich rolników, wszystkich Państwa radnych, 
sołtysów i również gości, którzy będą w tym czasie na naszym terenie. Szczegółowe informacje  
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i program znajduje się na naszej stronie, na Facebooku. Także zapraszam do Rumina w sobotę. Zaczy-
namy o godzinie 14.00. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. O głos prosił radny Mirosław Stasiak. Udzielam głosu. 
 
Pan Mirosław Stasiak – Szanowni Państwo, ja mam jedno pytanie jeszcze do Pana Nawrockiego. 

Chodzi mi o realizację naszej drogi powiatowej. Moment zaczęcia i skończenia. A jeśli chodzi o to, czy 
to będzie faktycznie tak, zobaczymy w miejscowości maszyny i ludzi to dopiero uwierzę, że to będzie 
realizowane. 

 
Pan Waldemar Lewandowski – Ja przepraszam Pani Przewodnicząca, nie chciałbym, nie chciałbym 

tutaj podawać nazwisk, ale w międzyczasie znalazłem jedno z oświadczeń majątkowych członka  
Zarządu Międzygminnego Związku. Oświadczenie majątkowe za rok 2023. Udział w posiedzeniach 
Zgromadzenia Międzygminnego Związku Wodociągu i Kanalizacji 7.184,00 zł. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękujemy. Czy ktoś z Pań, Panów radnych chciałby, że udzielam 

głosu radnemu Mirosławowi Sawickiemu. 
 
Pan Mirosław Sawicki – Ja mam pytanie do Pana radnego powiatowego. Chodzi o drogę Główiew 

- Święcia. Tam chodzi o uzupełnienie poboczy asfaltem, a głównie przy drodze krajowej są takie zagłę-
bienia, duże jak się zjeżdża z drogi krajowej czy odwrotnie, to po prostu dochodzi do uszkodzeń, może 
dojdzie do uszkodzeń do uszkodzeń po prostu nadwozia czy kół pojazdu. Drugie pytanie mam. Czy bę-
dzie rozbudowany most na drodze powiatowej Główiew Święcia w związku z planowaną rozbudową 
trasy Konin Ostrów Wielkopolski? Takie mam pytanie. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy radny powiatowy będzie odpowiadał? 
 
Pan Ryszard Nawrocki – Jest Zarząd Dróg Powiatowych, który w imieniu Zarządu Powiatu admini-

struje drogi powiatowe i tam jeśli są jakieś interwencje, no to się zgłasza do Zarządu Dróg Powiatowych. 
Chyba, że te interwencje nie skutkują, wielokrotnie radny czy sołtys przypomina, to my wtedy  
będziemy interweniować, ale w takich przypadkach, no Panie radny skąd ja mogę wiedzieć dzisiaj, przy-
chodząc na sesję, że albo się zgłasza do gminy, jest referat inwestycji w gminie, który w tym zakresie 
powinien zadziałać, natomiast my nie unikamy od zainteresowania się, tylko proszę również no nie 
wymagać, żebyśmy my jako radni dzisiaj jechali. Jeśli był problem, że jest dziura, to się zgłasza albo do 
gminy, gmina interweniuje do Zarządu. jeśli to nie pomaga, to my wtedy jako radni będziemy interwe-
niować. Ja byłem na zebraniu w Główiewie i to miałem dwie interwencje, że zgłoszono do Zarządu 
dróg, Zarząd nie zareagował, no to ja wówczas zareagowałem, był skutek, No proszę jasno powiedzieć. 
Ale pytam się wprost panie radny. Zostały dwa problemy załatwione czy nie? No proszę, ale proszę 
bezpośrednio zgłaszać. 

 
Pan Mirosław Sawicki – Zostały załatwione, ale pobocza nie zostały nadlane. 
 
Pan Ryszard Nawrocki – No to tak, ale to proszę zgłaszać do gminy. 
 
Pan Mirosław Sawicki – Tak, tak. 
 
Pan Ryszard Nawrocki – Gmina również ma swój dział inwestycji i współpracuje bezpośrednio  

z zarządem, a my będziemy interweniować, jeśli te działania będą mało skuteczne ze strony Zarządu. 
 
Pan Mirosław Sawicki – To właśnie o to chodzi, żeby Pan pomógł w sprawie. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dobrze. Panie radny. Wszystkie tematy, tak? 
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Pan Mirosław Sawicki – No i jeszcze ta sprawa rozbudowy tego mostu. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Ale my o tym rozmawialiśmy na komisjach, a może udzieli tutaj 

informacji Wicewójt Janusz Frysiak. 
 
Pan Janusz Frysiak – Panie radny, ja nie mam tu przed sobą tej planowanej mapy tego przebiegu, 

ale tak sądząc po przebiegu, jak ta obwodnica ma iść, bo ma mijać Główiew od strony zachodniej, no 
to jest wielce prawdopodobne, że tam będzie jakaś przebudowa. Ja nie jestem w stanie teraz tego 
potwierdzić dokładnie, bo nie pamiętam, czy to idzie bliżej Główiewa, czy dalej Główiewa, czy ten 
obiekt mostowy, o którym Pan mówi, łapie się w to, natomiast jest to gdzieś tam w okolicy, te drogi 
dojazdowe też w krótkim, w bezpośrednim sąsiedztwie muszą być odpowiednio przygotowane, więc 
zakładam, że tak. Natomiast jeżeli chodzi o szczegółową informację, to zapraszam Pana po sesji do 
siebie, sprawdzimy mapy i myślę, że z nich jednoznacznie będzie wynikać, czy to będzie ujęte, czy nie. 
Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Czy ktoś z Pań, Panów, Sołtysów chciałby w tym punkcie 

zabrać głos? Nie, to dziękujemy bardzo. 

 
Punkt 12 porządku obrad – Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Ogłaszam zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Stare Miasto. 

Dziękuję Państwu za udział. 

IV sesja zakończyła się o godz. 11:24 
 

                   Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:    

/-/ Mateusz Staciwa              /-/ Ewelina Andrzejak 

 
 
 
 


